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Město Rtyně v Podkrkonoší

Hronovská 431, 542 33 Rtyně v Podkrkonoší
tel.č.: 499 888 140 | e-mail: podatelna@mestortyne.cz

Z Á P I S
zasedání číslo 18 Zastupitelstva města Rtyně v Podkrkonoší

konané dne 16. 2. 2022 v Kině, Kostelecká 165, Rtyně v Podkrkonoší od 18:00 hod.

Upozornění: Jedná se o neúplný zápis. Plná verze zápisu je k dispozici na městském úřadě.

Přítomno: Zdeněk Špringr, Ing. Jiří Hanuš, Pavel Fišera, doc. RNDr. Štěpán Hubálovský,
Ph.D., Albert Janko, Irena Justová, Mgr. Martin Mičola, František Pěkný, Bc.
Stanislav Řezníček, DiS., Milan Romančák, Jana Sehnalová, Bc. Veronika
Turková, Mgr. Hana Vondráčková

Omluveni: Josef Hejna, Martin Žďárský
Neomluveni:
Předsedající: Zdeněk Špringr
Zapisovatel*: Ing. Ivana Stonjeková
Ověřovatelé zápisu: Irena Justová, Albert Janko,

Zasedání  Zastupitelstva města Rtyně v Podkrkonoší  zahájil  v  18:00 starosta města přivítáním přítomných
občanů a členů zastupitelstva. Konstatoval, že je na zahájení zasedání přítomno 13 zastupitelů a zastupitelstvo
je usnášeníschopné. Starosta dále konstatoval, že zasedání bylo svoláno v souladu se zákonem č. 128/2000 Sb.,
o obcích, v platném znění. Zápis z minulého jednání zastupitelstva byl řádně ověřen a podepsán a nikdo ze
zastupitelů k němu neměl námitky. V souladu s jednacím řádem zastupitelstva jmenoval návrhovou komisi,
ověřovatele zápisu a zapisovatele.

Návrhová komise: Mgr. Hana Vondráčková, Pavel Fišera, Milan Romančák

1. Schválení programu jednání

Starosta města představil zveřejněný program dnešního jednání:

Program:

1. Schválení programu jednání
2. Rozpočtové opatření č. 1/2022
3. Dotace z rozpočtu města na rok 2022
4. Diskuze

 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města Rtyně v Podkrkonoší schvaluje program jednání 18. zasedání zastupitelstva města.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 18/1/2022 bylo schváleno.

2. Rozpočtové opatření č. 1/2022
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Finanční odbor předložil k projednání návrh rozpočtového opatření č. 1/2022. Příjmy se navyšují o 1.277.220 Kč
(navýšení  u daně z příjmů právnických osob za město,  dotace na zeleň),  výdaje o 954.192 Kč (navýšení
především u výdajů za energie - zvýšení záloh), úprava financování je o 323.028 Kč. Po provedení rozpočtového
opatření  budou  příjmy  činit  52.414.850  Kč,  výdaje  65.273.822  Kč  a  financování  bude  ve  výši
12.858.972  Kč.  Návrh  rozpočtového  opatření  projednala  rada  města  dne  07.02.2022  a  doporučila  jej
zastupitelstvu města schválit.

Diskuze:
Pan  Romančák  měl  dotaz,  zda  byl  s  rozpočtovým opatřením seznámen  finanční  výbor  a  jaký  je  jeho  postoj.
Mgr. Mičola uvedl, že finanční výboru byl návrh rozpočtového opatření zaslán. Neshledal v něm žádný rozpor a
rozpočtové opatření doporučuje ke schválení. Mgr. Mičola se dotazoval, zda nějaká příspěvková organizace
byla postižena krachem dodavatelů energie. Starosta odpověděl, že ne.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města Rtyně v Podkrkonoší schvaluje schvaluje rozpočtové opatření č. 1/2022. Rozpočtové
opatření je přílohou č. 1 zápisu.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 18/2/2022 bylo schváleno.

3. Dotace z rozpočtu města na rok 2022
blok 3-1

Zastupitelstvu  města  byl  předložen  přehled  žádostí  o  dotace  z  rozpočtu  města,  které  byly  v  souladu
s  vyhlášeným  dotačním  programem  na  podporu  projektů  v  roce  2022  podány  ve  stanoveném  termínu
do 17.01.2022. Žádost podalo celkem 9 subjektů, celkový objem žádostí činí 1.035.500 Kč. V rozpočtu města
na rok 2022 je na podporu těchto projektů vyčleněna částka 900.000 Kč.  Žádosti  projednala rada města
na svém zasedání dne 07.02.2022 a doporučuje schválit zastupitelstvu města dotace pro jednotlivé subjekty v
této výši:  

Žadatel Návrh dotace v Kč
Orel jednota Rtyně v Podkrkonoší 240.000
Tělovýchovná jednota Baník z.s. 285.000
Junák - český skaut, středisko Permoník 70.000
TŠ Bonifác, z. s. 95.000
Tělocvičná jednota Sokol 14.500
Koletova hornická hudba z. s. 70.000
JK Nývlt Team z. s. 35.500
SH ČMS - Sbor dobrovolných hasičů 35.000
Ladislav Řezníček 25.000
Celkem 870.000

Rada navrhla oproti požadavkům žadatelů tyto úpravy:

snížení dotace pro Orel jednotu Rtyně v Podkrkonoší o 15.000 Kč (5.000 Kč na dílčí  projekt Dětský
pochoďáček Rtyňáček s tím, že na ceny a občerstvení pro děti je ponechaná dostatečně vysoká částka, a
10.000 Kč na dílčí projekt oddíl florbalu)
snížení dotace pro Tělovýchovnou jednotu Baník o 35.000 Kč, a to na dílčí projekt Výročí 100 let kopané,
kde na náklady spojené s jednodenními oslavami výročí zůstane částka 35.000 Kč, která pokryje 30,4 %
plánovaných výdajů (pronájem tělocvičny, náklady na rozhodčí)
snížení dotace pro JK Nývlt Team z požadovaných  76.000 Kč na 35.500 Kč z důvodu, že se jedná o nový
spolek, který se svojí činností teprve začíná a počet členů není zatím vysoký 
snížení dotace pro Ladislava Řezníčka na motocross z požadovaných 100.000 Kč na 25.000 Kč s tím, že
se jedná o podporu jednotlivce. 
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Mgr.  Mičola  informoval  o  kontrole  dotací  poskytnutých  v  roce  2021,  kterou  provedla  kontrolní  skupina
ve složení Mgr. Mičola, Ing. Kaněrová a pan Žďárský. Bylo posuzováno 10 vyúčtování z programu na podporu
projektů a 2 vyúčtování individuálních dotací. Nově byla v loňském roce poskytnuta dotace Šipkařskému spolku
Ludvíkovi Sokolíci a Lince bezpečí (předtím dary). Předmětem kontroly bylo, zda byl dodržen termín pro podání
vyúčtování, dále účelovost a hospodárnost využití prostředků a správnost účetních dokladů. Někteří příjemci
dotaci vrátili. Spolek Chalupění vrátil celou dotaci 5.000 Kč již v létě 2021. Část dotace potom po vyúčtování
vrátili  Klub přátel  Koletovy hornické hudby (1.800 Kč) a Sbor dobrovolných hasičů (29.800 Kč).  Nevyužité
prostředky  byly  převedeny  na  účet  poskytovatele.  Finanční  výbor  konstatoval,  že  všichni  příjemci  podali
vyúčtování včas a v předepsané formě, všichni dodrželi účel poskytnuté dotace. Při kontrole se vyskytly pouze
dílčí  nedostatky,  které byly vyřešeny a odstraněny ještě v rámci  kontroly.  Finanční  výbor konstatoval,  že
všechny dotace byly vyúčtovány v pořádku a spolkům může být poskytnuta dotace v roce 2022.

Starosta okomentoval podané žádosti a činnost jednotlivých žadatelů ve prospěch města. Dále uvedl, že Spolek
přátel Koletovy hornické hudby ukončil svoji činnost a žádost o dotaci nepodal. Šipkařský spolek Ludvíkovi
Sokolíci také nezažádal, přesunuli svoji činnost do Batňovic. Starosta přesto ocenil jejich dosavadní činnost.
Dalším  subjektem,  který  oproti  minule  nepodal  žádost  o  dotaci,  je  místní  základní  organizace  Českého
zahrádkářského svazu. 

 

Diskuze:
Pan Janko potvrdil,  že se rada zodpovědně zabývala posuzováním podaných žádostí  a snažila se rozdělit
finanční prostředky spravedlivě. Mgr. Mičola vyslovil názor, že menší částky je vhodné přidělovat formou daru.
Na dotace je vyčleněno cca 2 % objemu rozpočtu. Uvedl, že finanční výbor by uvítal, kdyby spolky zveřejňovaly
výroční zprávy na svých webech, usnadnilo by to kontrolní činnost. Dále uvedl, že zaznamenal změny v textu
smlouvy o poskytnutí dotace, kde došlo ke zpřesnění a doplnění některých ustanovení (sankce za nedodržení
podmínek dotace a publicity), s tím, že by bylo vhodné subjekty na tyto nové podmínky upozornit. Dále uvedl,
že dotace pro pana Ladislava Řezníčka by měla být posuzována jako individuální dotace, protože není spolkem
(pan Řezníček podal žádost v rámci programu na podporu projektů a dle pravidel může z programu požádat
o  dotaci  i  fyzická  osoba).  Pan  Romančák  uvedl,  že  by  se  mělo  uvažovat  o  navýšení  objemu  finančních
prostředků  na  podporu  činnosti  žadatelů.  Na  jeho  připomínku  reagoval  starosta  s  tím,  že  finanční  náročnost
provozu sportovišť stoupá, a v této souvislosti byla zmíněna smlouva o dotaci na údržbu fotbalového hřiště.
Dále se vyjádřil Mgr. Mičola, že i on by podporoval navýšení alokace. Pan zastupitel Bc. Stanislav Řezníček ,
DiS. uvedl, že si spolky musí včas o podporu zažádat.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města Rtyně v Podkrkonoší schvaluje poskytnutí dotace ve výši 240.000 Kč Orel jednotě
Rtyně v Podkrkonoší, Náměstí Horníků 856, 542 33 Rtyně v Podkrkonoší, IČO 71156755, která je určena
na pokrytí nákladů spojených s realizací dílčích projektů příjemce v roce 2022 (hala Orlovna, TS Ballare,
oddíl  florbalu  a  dětský  pochoďáček  Rtyňáček),  a  uzavření  příslušné  Veřejnoprávní  smlouvy  o  poskytnutí
dotace z rozpočtu města Rtyně v Podkrkonoší na rok 2022, číslo smlouvy 2/2022. Smlouva je přílohou
č. 2 zápisu.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 18/3/2022 bylo schváleno.

blok 3-2

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města Rtyně v Podkrkonoší schvaluje poskytnutí dotace ve výši 285.000 Kč Tělovýchovné
jednotě Baník Rtyně v Podkrkonoší "z.s.", Školní 826, 542 33 Rtyně v Podkrkonoší, IČO 00529591, která je
určena na pokrytí nákladů spojených s realizací dílčích projektů příjemce v roce 2022 (oddíl kopaná, oddíl
stolní  tenis  a  oddíl  odbíjené),   a  uzavření  příslušné  Veřejnoprávní  smlouvy  o  poskytnutí  dotace
z rozpočtu města Rtyně v Podkrkonoší na rok 2022, číslo smlouvy 3/2022. Smlouva je přílohou č. 3 zápisu.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 18/4/2022 bylo schváleno.
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blok 3-3

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  města  Rtyně  v  Podkrkonoší  schvaluje  poskytnutí  dotace  ve  výši  70.000  Kč  Junáku  –
českému  skautu,  středisko  Permoník  Rtyně  v  Podkrkonoší,  z.  s.,  Kostelecká  369,  542  33  Rtyně
v Podkrkonoší, IČO 60153539, která je určena na pokrytí nákladů spojených s realizací dílčích projektů
příjemce v  roce  2022 (materiálně  technické vybavení,  opravy,  tábor  a  aktivity),  a  uzavření  příslušné
Veřejnoprávní  smlouvy o poskytnutí  dotace z rozpočtu města Rtyně v Podkrkonoší  na rok 2022, číslo
smlouvy 4/2022. Smlouva je přílohou č. 4 zápisu.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 18/5/2022 bylo schváleno.

blok 3-4

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města Rtyně v Podkrkonoší schvaluje  poskytnutí  dotace ve výši 95.000 Kč TŠ Bonifác,
z. s., Cesta osvobození 712, 542 33 Rtyně v Podkrkonoší, IČO 26638347, která je určena na pokrytí nákladů
spojených s realizací dílčích projektů příjemce v roce 2022 (celoroční provoz spolku, energie, letní tábor a
camp a nízkoprahové centrum Cihličky), a uzavření příslušné Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace
z rozpočtu města Rtyně v Podkrkonoší na rok 2022, číslo smlouvy 5/2022. Smlouva je přílohou č. 5 zápisu.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 18/6/2022 bylo schváleno.

blok 3-5

Návrh usnesení:
Zastup i te ls tvo  města  Rtyně  v  Podkrkonoš í  schvaluje  poskytnut í  dotace  ve  výš i
14.500 Kč Tělocvičné jednotě Sokol Rtyně v Podkrkonoší, Hronovská 431, 542 33 Rtyně v Podkrkonoší,
IČO 60153083, která je určena na pokrytí nájemních nákladů příjemce v roce 2022, a uzavření příslušné
Veřejnoprávní  smlouvy o poskytnutí  dotace z rozpočtu města Rtyně v Podkrkonoší  na rok 2022, číslo
smlouvy 6/2022. Smlouva je přílohou č. 6 zápisu.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 18/7/2022 bylo schváleno.

blok 3-6

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  města  Rtyně  v  Podkrkonoší  schvaluje  poskytnutí  dotace  ve  výši  70.000  Kč
Koletově hornické hudbě z.s., Sadová 850, 542 33 Rtyně v Podkrkonoší, IČO 71241736, která je určena
na  pokrytí  nákladů  spojených  s  obnovou  materiálového  vybavení  orchestru  v  roce  2022,  a  uzavření
příslušné Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu města Rtyně v Podkrkonoší na rok 2022,
číslo smlouvy 7/2022. Smlouva je přílohou č. 7 zápisu.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 18/8/2022 bylo schváleno.

blok 3-7

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města Rtyně v Podkrkonoší schvaluje poskytnutí dotace ve výši 35.500 Kč JK Nývlt Teamu
z. s., Úpická 275, 542 33 Rtyně v Podkrkonoší, IČO 14003872, která je určena na pokrytí nákladů spojených
s  realizací  dílčích  projektů  příjemce  v  roce  2022  (zimní  jezdecký  pohár,  národní  závody
spřežení,  mezinárodní  závody),  a  uzavření  příslušné  Veřejnoprávní  smlouvy  o  poskytnutí  dotace
z rozpočtu města Rtyně v Podkrkonoší na rok 2022, číslo smlouvy 8/2022. Smlouva je přílohou č. 8 zápisu.
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Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 18/9/2022 bylo schváleno.

blok 3-8

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města Rtyně v Podkrkonoší schvaluje poskytnutí dotace ve výši 35.000 Kč SH ČMS – Sboru
dobrovolných  hasičů  Rtyně  v  Podkrkonoší,  Hronovská  186,  542  33  Rtyně  v  Podkrkonoší,
IČO 65197470, která je určena na pokrytí nákladů spojených s realizací dílčích projektů příjemce v roce
2022  (soustředění  mladých  hasičů,  sportovní  činnost  kroužku  mladých  hasičů),  a  uzavření  příslušné
Veřejnoprávní  smlouvy o poskytnutí  dotace z rozpočtu města Rtyně v Podkrkonoší  na rok 2022, číslo
smlouvy 9/2022. Smlouva je přílohou č. 9 zápisu.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 18/10/2022 bylo schváleno.

blok 3-9

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  města  Rtyně  v  Podkrkonoší  schvaluje  poskytnutí  dotace  ve  výši  25.000  Kč  Ladislavu
Řezníčkovi,  Sadová 705,  542 33 Rtyně v  Podkrkonoší,  která  je  určena na  pokrytí  nákladů spojených
s motocrossovou sezónou v roce 2022, a uzavření příslušné Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace
z rozpočtu města Rtyně v Podkrkonoší na rok 2022, číslo smlouvy 10/2022. Smlouva je přílohou č. 10 zápisu.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 18/11/2022 bylo schváleno.

4. Diskuze

Pan Garček (za TJ Baník) poděkoval za podporu města a pozval všechny na připravované oslavy výročí 100
let kopané. Uvedl, že z důvodu nedostatečné kapacity sportovišť trénují 3 x v Batňovicích, 1 x ve Svatoňovicích
a 2 x v Červeném Kostelci. Požádal zastupitele o úvahu nad zřízením sportoviště pro veřejnost k celoročnímu
využití. 

Pan Romančák poděkoval vedoucím oddílů a spolků, kteří přišli na ZM sledovat rozhodování o dotacích, litoval,
že nepřišli všichni zástupci . 

Pan  Mach  se  vyjádřil  k  rozdělování  finančních  prostředků  na  podporu  projektů.  Udivuje  ho,  že  TJ  Sokol,  který
vychovává děti, dostane dotaci 14.500 Kč a pan Ladislav Řezníček 25.000 Kč a JK Nývlt Team 35.500 Kč. Uvedl,
že provozovatelé motocrossu by neměli jezdit po lesích, pokud jezdí, pak by jim měla být odebrána dotace.
Dále měl dotazy k placení odpadů - někteří lidé dlouhá léta neplatili za odpady a proč je sleva pro občany nad
75 let? Kdo na to přišel? V různých městech je hranice pro úlevy různá. Uvedl, že na skládku v minulosti vozily
odpad okolní obce, město utržilo peníze a mělo by je mít v rezervě. Ptal se, za co má platit, když popelnici
nenaplní a vše vytřídí. Reagoval starosta : Sokol požádal o 14.500 Kč a dotace byla v plné výši schválena
a uvedl, že dětí mají 8. Doplnil pan Janko, že pan Ladislav Řezníček Rtyni reprezentuje a nejezdí po lesích a
polích. K dotazům ohledně odpadů  reagoval také pan Pěkný. Vyhláška se tvořila dlouho, někde žádné úlevy
nemají. Rtyně chtěla ulevit rodinám s dětmi a starším občanům. V částce poplatku je obsažen i svoz a likvidace
tříděného  odpadu,  nejen  odpadu  v  popelnici.  Pan  Mach  na  toto  uvedl,  že  plast  vozí  do  kontejneru
vedlejšího města, protože ho má blíž. Pan Pěkný reagoval, že po městě je rozmístěno 35 kontejnerů na plast, je
samozřejmě možné, že někteří občané je mají dál. Starosta dále uvedl, že vyhláška se tvořila od začátku roku
2021, úlevy byly stanoveny na základě věkového rozboru obyvatelstva Rtyně. Platí se 600 Kč, max. výše je
1.200 Kč.  Fungování vyhlášky a odpadového hospodářství  bude vyhodnoceno po roce fungování systému.
Mgr.  Mičola  -  mnoho měst  má tento  poplatek  již  spoustu  let.  Zákon uvádí,  že  občané by měli  přispívat
na odstraňování odpadu, a to nejen komunálního odpadu v popelnici, ale i tříděného odpadu. Reagoval pan
Mach - jak donutíme zaplatit všechny lidi? Mgr. Mičola uvedl, že to je problém všude. Pan Pěkný doplnil, že naši
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občané mohou do sběrného dvora odkládat zdarma téměř veškerý odpad (bio, objemný, nebezpečný, plasty,
papír, elektroniku ...). K neplatičům se vyjádřil starosta s tím, že se evidují, budou vyzvání k ohlášení poplatkové
povinnosti a zákonnými prostředky bude město neuhrazené poplatky vymáhat. 

Pan Romančák měl připomínku k tomu, že se zápis ze zastupitelstva nezveřejňuje na kamnené úřední desce.
Odpověděl pan starosta, že ne, nevyvěšuje. Pan Romančák dále uvedl, že v čp. 643/C jsou schránky uvnitř
domu, ne ve dveřích. Zásilky se hromadí na zemi, doručovatelé se prý nedostanou dovnitř. Na toto reagovala
paní Šlechtová tím, že v některých domech jsou schránky ve dveřích, v některých uvnitř domu a v tomto
případě mají doručovatelé klíče od hlavního vchodu. 

Starosta  ukončil  jednání  ve  19:45,  poděkoval  přítomným  za  účast  a  všechny  pozval  na  příští  jednání
zastupitelstva města, které se bude konat 20.04.2022.

 

Ověřovatel: Irena Justová, Albert Janko   ............................................................
 
Starosta Zdeněk Špringr   ............................................................
 
Datum vyhotovení: 21. 2. 2022


